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JONAS MAYEUR
BRUSSEL I  Tot nu was er in ons land maar

een medicijn beschikbaar op basis van can
nabis: Sativex, een spray die mensen met
multiple sclerose onder strenge voorwaar
den kunnen krijgen. Dat is een groot ver
schil met bijvoorbeeld Nederland, waar je
volledige cannabisbloemen in de apotheek
kunt krijgen. Zo ver gaat de Belgische over
heid nog niet, maar er komt wel een tweede
product  bij:  cannabidiol,  afgekort  CBD.
Meestal wordt die stof verwerkt tot olie die
via druppeltjes wordt ingenomen. 

In een rondzendbrief  laat het Federaal
Geneesmiddelenagentschap weten dat het
voor apothekers in ons land niet langer ver
boden is medicatie op basis van CBD af te
leveren. Het BelgischNederlandse  farma
bedrijf Fagron staat klaar om cannabidiol
te leveren. ‘Apothekers kunnen er dan zalf,
olie of pillen van maken’, zegt brandmana
ger Kelly Vidts.

Cannabidiol is een van de vele werkzame
bestanddelen uit de cannabisplant. De stof
relaxeert,  maar  high  word  je  er  niet  van.
‘Onze grondstof is afkomstig uit planten die
buiten België worden gekweekt’, zegt Vidts.
Ze benadrukt dat er een groot verschil  is
met de drug cannabis.  ‘Wat wij verkopen,
bevat extreem lage dosissen THC, de verbo
den stof die roesopwekkend is en waar je
geestelijk afhankelijk van kan worden.’

ALS, MS, epilepsie
De prijs voor de patiënt in de apotheek

is  nog  niet  duidelijk.  De  apothekersbond
zegt dat het om ‘een paar tientallen euro’s
per maand’ zal gaan. Een terugbetaling is er
nog niet. De cannabisolie zal ook alleen ver
krijgbaar  zijn  op  voorschrift.  In  principe,
zegt  Fagron,  kan  elke  patiënt  het  middel

voorgeschreven krijgen als hij een arts be
reid vindt om dat te doen. In de praktijk zal
het waarschijnlijk vooral gaan om mensen
met ALS, MS of epilepsie.

‘Nu al krijgen Belgische patiënten met
ALS cannabisolie voorgeschreven’, zegt Evy
Reviers van de ALS Liga. ‘Alleen moeten ze
daar voor naar Nederland en overtreden ze
strikt genomen de wet.’ Volgens de Liga ge
bruikt naar schatting de helft van de dui
zend ALSpatiënten in ons land cannabis
olie.  ‘Een  Italiaanse  studie  heeft  aange
toond dat het kan helpen tegen spasmen en
pijn, en ook de slaap en eetlust kan bevor
deren.’

Onder meer de Epilepsie Liga drong de
voorbije  jaren  bij  minister  van  Volksge
zondheid Maggie De Block (Open VLD) aan
op de legalisering van cannabisolie. De fa
milie  van  Sofie  Voncken,  een  meisje  van

tien uit Maasmechelen, strijdt al jaren voor
de  legalisering  van  CBDolie,  tot  in  de
rechtbank toe. ‘De olie heeft het leven van
Sofie,  die  een  zware  vorm  van  epilepsie
heeft,  gered’,  zegt  vader  JeanPierre.  ‘De
jongste  tweeënhalf  jaar  had  ze  nog  maar
één aanval. Voordien waren dat  er  ontel
baar veel. Vroeger was mijn dochter bijna
comateus. Nu praat en speelt ze honderd
uit.’

‘De  klassieke  behandelingen  werken
niet goed bij bepaalde vormen van epilep
sie’,  zegt  neuroloog  Paul  Boon,  professor
aan het UZ Gent en voorzitter van de Epi
lepsie Liga. ‘Daarom zijn ouders vaak wan
hopig op zoek naar alternatieven.’

Geen wondermiddel
Tegelijk waarschuwt Boon voor overdre

ven  enthousiasme.  CBDolie  wordt  soms

gepromoot als een wondermiddel dat helpt
tegen een waslijst ziekten, maar dat is fel
overdreven.  Volgens  leverancier  Fagron
kan CBD mogelijk helpen tegen alzheimer
en parkinson. ‘Dat is compleet uit de lucht
gegrepen’,  zegt  Boon.  ‘Ik  ga  er  vanuit  dat
artsen voorzichtig zullen zijn bij het voor
schrijven.’

Ook de apothekersbond APB denkt dat.
‘Dit zal nooit een middel zijn dat voor de
minste kwaal makkelijk verkrijgbaar is via
de  huisarts’,  zegt  woordvoerder  Lieven
Zwaenepoel.  ‘Toch  is  de  legalisering  een
stap vooruit.’ 

Veel  apothekers  waren  de  voorbije
maanden ongerust over de opkomst van de
CBDshops in Vlaanderen. ‘Het zijn dubieu
ze winkels waar je de olie kan krijgen zon
der dat er controle is op de dosering. Het is
goed dat er nu een officieel, gecontroleerd
product is, met begeleiding van een arts en
apotheker die weten wat het middel kan én
niet kan.’

‘Het is goed dat er nu een 
officieel, gecontroleerd 
product is, én de 
begeleiding van een arts 
en apotheker die weten 
wat het middel kan en 
niet kan’
LIEVEN ZWAENEPOEL
Apothekersbond APB

Binnenkort is cannabisolie op voorschrift verkrijgbaar in Belgische 
apotheken. Mensen die het al gebruiken, handelen niet langer illegaal.
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